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Geachte heer Garnier,  
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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie op 19 oktober 
2021 gesteld heeft.  
 
 

Vraag 1: 
Is de aanwezigheid van dit illegaal gestorte vliegas u bekend? 
 
Antwoord 1: 
Het gebied Slavante en Lichtenberg inclusief het onderliggend gangenstelsel is in 1995 overgedragen 
aan Natuurmonumenten. Dit gebied maakt geen deel uit van het Plan van Transformatie ENCI-
gebied. Of hier in het verleden vliegas gestort is, en zo ja of dit illegaal gebeurd is, is geen thema 
binnen het Plan van Transformatie.    
 
Wel is ons bekend dat de aanwezigheid van vliegassen in de gangenstelsels benoemd is in het 
Natura2000-plan Sint Pietersberg & Jekerdal van de Provincie Limburg. In het maatregelenpakket is 
opgenomen dat er, in relatie tot de aanwezigheid van vleermuizen, onderzoek moet worden 
opgestart naar de mogelijke effecten van vliegassen in de stelsels. De provincie heeft ons 
geïnformeerd dat dit onderzoek nog niet is opgestart.  
 
 
Vraag 2: 
Bent u het met ons eens dat de ENCI, alvorens ze de terreinen overdraagt, eerst gedwongen moet 
worden, het gangenstelsel te saneren? Zo ja, bent u bereid met ENCI het gesprek hierover aan te 
gaan en het belang van saneren te benadrukken? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 2: 
Zoals aangegeven onder antwoord 1 is het betreffende gangenstelsel reeds in 1995 overgedragen 
aan Natuurmonumenten. Een gesprek hierover met ENCI is daarom niet aan de orde.  
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Vraag 3: 
Bent u het met ons eens dat omwille van de historische waarde, onder andere de restanten van het 
vroegere museum Slavante en eeuwenoude opschriften, het belangrijk is, dat de gangen gesaneerd 
worden? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 3: 
De afweging hierover ligt primair bij de eigenaar van het gangenstelsel. Voor zover bekend heeft 
Natuurmonumenten geen plannen het gangenstelsel te saneren of toegankelijk te maken.  
 
 
Vraag 4: 
Bent u het met ons eens dat, omwille van de volksgezondheid, de ligging als onderdeel van een 
natuurgebied en de geopperde plannen in het verleden om het gangenstelsel en de bovenliggende 
Hoeve Lichtenberg voor bezoekers te ontsluiten het essentieel is deze gangen te saneren? 
 
Antwoord 4: 
Omtrent de aanwezigheid van vliegas in het gangenstelsel, en de mogelijke effecten op de 
volksgezondheid, beschikken wij niet over voldoende informatie om te bepalen of sanering 
noodzakelijk is. Wij zullen eigenaar Natuurmonumenten vragen hierover informatie te verstrekken 
en indien nodig nader onderzoek te doen naar de aanwezigheid en mogelijke consequenties.  
 
 
Vraag 5: 

Bent u het met ons eens dat het niet overgaan tot actie, inhoudt dat toekomstige generaties met 
het probleem worden opgezadeld en de eventuele saneringskosten voor de gemeente, en dus de 
inwoners, zullen zijn? 
 
Antwoord 5: 

Zie antwoord onder 4.  
 
 

 


